
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 10. september 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 1156
Ministeren oplyser som svaret på MOF alm. del - spørgsmål nr. 1039, at Miljøstyrelsen 
oplyser, at giftdepotet svovlgruberne blev tømt i 2016 og henviser til svar på MOF alm. 
del - spørgsmål nr. 546, folketingsåret 2017-18. Her fremgår det, at der er fjernet ca. 
30.000 tons affald, mens den mængde, der blev deponeret i gruberne var 70.000 tons 
affald. Der mangler dermed en redegørelse for ca. 40.000 tons affald. Vil ministeren 
redegøre for, om det er blevet undersøgt om ”mankoen” på 40.000 tons affald er sivet 
ned under giftdepotet, og om udsivningsfaren for Limfjorden er blevet undersøgt af den 
ansvarlige myndighed? Hvis dette er blevet undersøgt, bedes ministeren oplyse, hvor 
meget forurening der i dag findes under giftdepotet, og oversende en redegørelse for ud-
sivningsrisikoen? Hvis dette ikke er blevet tilstrækkeligt undersøgt, vil ministeren så tage 
initiativ til at få undersøgt og kortlagt giftdepotet, herunder også jorden under giftdepotet 
og risikoen for udsivning til det omkringliggende miljø?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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